
Or.0002.8.2019 

 

PROTOKÓŁ Nr XI.2019 

Sesji Rady Gminy Sokoły, która odbyła się w dniu 30 grudnia 2019 r. w godz. 10.00 – 13.00 

w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Sokoły 

 

Obradom przewodniczył Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady. Sesja rozpoczęła się 

o godz. 10:00. 

W sesji uczestniczyli radni wg listy obecności stanowiącej załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Ponadto w sesji udział wzięli: 

 

1) Józef Zajkowski – Wójt Gminy; 

2) Irena Bruszewska – Skarbnik Gminy; 

3) Wanda Barbara Idźkowska – Sekretarz Gminy; 

4) Bożena Perkowska – Kierownik Ref. Inwestycyjnego i Planowania Przestrzennego; 

5) Ireneusz Marek Bokina – Kierownik Ref. Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska 

i Rolnictwa; 

6) Zbigniew Roszkowski – Prezes Spółdzielni Kółek Rolniczych w Sokołach; 

7) Danuta Perkowska – Prezes Banku Spółdzielczego w Sokołach; 

8) Joanna Krawczuk – Dyrektor Zespołu Szkół Rolniczych w Krzyżewie; 

9) Waldemar Kikolski – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Sokołach (Radny Powiatu); 

10) Krystyna Leśniewska – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Bruszewie; 

11) Magda Ożarowska – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Kowalewszczyźnie; 

12) Andrzej Raciborski – Delegat Podlaskiej Izby Rolniczej (Prezes Gminnej Spółki Wodnej 

Krzewina); 

13) Andrzej Jamiołkowski – Delegat Podlaskiej Izby Rolniczej; 

14) Janusz Grabowski – Przewodniczący Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoho-

lowych; 

15) Marcin Puchalski – Polska Grupa Energetyczna Energia Odnawialna; 

16) Zenon Perkowski – klub Więzionych Internowanych i Represjonowanych koło terenowe So-

koły; 

17) mieszkańcy gminy. 

 

Lista obecności stanowi załącznik nr 2 do protokołu 

oraz  

sołtysi wg załączonej listy obecności – załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Ad. 1. 

Otwarcia sesji dokonał Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady, który przywitał radnych, 

sołtysów i zaproszonych gości. Na podstawie listy obecności poinformował, że w sesji uczestniczy 

15 radnych. W związku z tym rada gminy może podejmować prawomocne uchwały. Ponadto ogłosił, 

że obrady Rady Gminy Sokoły są transmitowane, nagrywane i udostępniane w Biuletynie Informacji 

Publicznej oraz na stronie internetowej Urzędu Gminy, zgodnie z art. 20 ust. 1b ustawy z dnia 8 marca 

1990 r. o samorządzie gminnym. Pełna treść informacji dotyczącej obowiązku informacyjnego wyni-

kającego z art. 13 RODO znajduje się na stronie BIP-u i tablicy ogłoszeń urzędu. Głosowania jawne 

na sesjach rady odbywają się za pomocą urządzeń umożliwiających sporządzenie i utrwalenie imien-

nego wykazu głosowań radnych. Poinformował, że porządek obrad dzisiejszej sesji został przekazany 

radnym korespondencyjnie i na podane skrzynki poczty elektronicznej. Zaproponował wprowadzenie 

dodatkowo do porządku obrad punktu 3 (bezpośrednio po przedstawieniu przez pana wójta informacji 

z pracy pomiędzy sesjami) pt. Przedstawienie informacji na temat programu budowy elektrowni foto-

woltaicznych przez Polską Grupę Energetyczną Energia Odnawialna oraz projektu uchwały w sprawie 

zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Sokoły na lata 2019-2024 i projektu uchwały 

w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Wysokomazowieckiemu. Wyżej wymienione 

projekty uchwał zostałyby rozpatrzone po zmianach w budżecie gminy na 2019 rok. Następnie zwrócił 
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się do radnych z zapytaniem, czy mają uwagi lub inne propozycje do proponowanego porządku ob-

rad? Jednocześnie powiadomił, że zgodnie z art. 20 ust 1a ustawy o samorządzie gminnym zmiany 

w porządku obrad mogą być wprowadzone bezwzględną większością głosów ustawowego składu ra-

dy. 

Radny Marek Czajkowski zgłosił wniosek formalny o wykreślenie w punkcie piątym pod-

punktu szóstego pn. „utworzenia jednostki budżetowej pod nazwą Centrum Integracji Społecznej 

w Sokołach i nadania jej statutu”. Uzasadnił, że nie wszystkie dokumenty zostały przekazane radnym 

przed komisją. Po zapoznaniu się z materiałami otrzymanymi po posiedzeniu są pewne wątpliwości, 

dlatego chcielibyśmy przedyskutować ten temat ponownie na najbliższym posiedzeniu komisji. 

Uchwała mogłaby być podjęta na kolejnej sesji. 

Radny Piotr Łapiński dodał, że projekt uchwały został nam przekazany dzień po komisji i nie 

mogliśmy zgłosić uwag i poprawek do dokumentu. 

Barbara Idźkowska Sekretarz Gminy zapytał, czy pozostali radni chcieliby się odnieść do tre-

ści tej uchwały? Poprosiła o ewentualne wprowadzenie poprawek i podjęcie uchwały na dzisiejszej 

sesji ze względu na czas potrzebny na utworzenie CIS. 

Radny Marek Czajkowski oświadczył, że CIS jest nowym tworem. W naszej gminie nie mieli-

śmy z tym jeszcze do czynienia. Należałoby szczegółowo omówić temat. Sesja nie jest miejscem do 

merytorycznej dyskusji. Na ten cel zostaje przeznaczone 1 mln zł, dlatego temat wart jest uwagi. 

Irena Bruszewska Skarbnik Gminy oświadczyła, że o utworzeniu CIS-u, jako jednostki budże-

towej, mówiliśmy już wcześniej. Nie jest to jakaś nowa jakość. Był projekt twardy polegający na roz-

budowie CKB w Sokołach o utworzenie CIS-u. W chwili obecnej mamy już podpisaną umowę na 

projekt miękki. Te środki, o którym mówi pan przewodniczący nie będą pochodziły z naszego budże-

tu. Mamy podpisaną umowę z Województwem Podlaskim na sfinansowanie tego zadania. Po podjęciu 

uchwały do naszego budżetu trafią pieniądze na ten cel. Jednostka budżetowa, o której mówimy była 

omawiana na posiedzeniu komisji. Zadanie jest nowe, ale nie jest czymś niezwykłym. Będzie to zwy-

kła jednostka budżetowa funkcjonująca na podstawie przepisów ustawy o finansach publicznych. Jed-

nostka musi być utworzona, a to wiąże się z całą procedurą. Umowa jest podpisana z realizacją od 

1 lutego 2020 r. Jeżeli w trakcie będą jakieś uwagi do statutu, to będzie można dokonać w nim zmian. 

Zdecydowanie się na odłożenie tematu spowoduje niewywiązanie się gminy z umowy, co może skut-

kować zwrotem środków pozyskanych na rozbudowę CKB w Sokołach. 

Józef Zajkowski Wójt Gminy oświadczył, że nad tym tematem rozmawialiśmy cały 2019 rok. 

Na rozbudowę Gminnego Ośrodka Kultury w Sokołach o Centrum Integracji Społecznej otrzymali-

śmy dofinansowanie w wysokości 466.731,98 zł. Konsekwencją tego jest pozyskanie 1,6 mln zł na 

funkcjonowanie Centrum Integracji Społecznej w 2020 r i roku następnym. Utworzenie CIS jest obo-

wiązkiem powiązanym z otrzymaniem środków na rozbudowę budynku GOK-u. Zapytał, gdzie poja-

wiają się wątpliwości? Nie ma tu nic nowego. Rozmawialiśmy o tym wielokrotnie na komisjach. Na 

dzisiejszej sesji musi być podjęta uchwała, bo zobowiązaliśmy się powołać jednostkę z dniem 1 lutego 

2020 r. Osoba prowadząca będzie musiała załatwić wiele formalności. Na to potrzebny jest czas. Jed-

nostka musi być powołana, albo będziemy zwracać dofinansowanie. Zapytał, czy w tej sprawie są 

jakieś podteksty? Poprosił, aby je ujawnić. Uchwałę należy dziś podjąć, bo taką mamy umowę. 

Radny Marek Czajkowski powiedział, że pismo na temat centrów usług społecznych otrzyma-

liśmy w dniu 15 listopada. Przez cały rok nic nie były nam przekazywane materiały w tej sprawie. 

Każdy z nas myślał, że po utworzeniu Centrum Integracji Społecznej damy budynek jakiejś fundacji 

i będzie ona coś tam robić. Tymczasem tworzymy jednostkę budżetową. W tym roku trzeba na to 

przeznaczyć 300 tys. zł, a w kolejnym być może 1 mln zł. Tego nie wiemy, bo będzie to zatwierdzone 

w budżecie. Pan wójt przesłał nam informację, że centrum usług społecznych może być tworzone. 

Józef Zajkowski Wójt Gminy powiedział, że to jest zupełnie inny temat.  

Radny Marek Czajkowski dodał, że radni nie dostali innej informacji. 

Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady poprosił radnego, aby przerwał swoją wypowiedź 

i dał wyjaśnić pani skarbnik. 

Radny Grzegorz Idźkowski zaapelował do przewodniczącego o nieprzerywanie wypowiedzi 

radnym. 

Irena Bruszewska Skarbnik Gminy wyjaśniła, że nie tworzymy żadnego centra usług społecz-

nych. Pan wójt przesłał taką informację. Jest to nowy pomysł, ale na chwilę obecną nie podejmujemy 
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się jego realizacji. Przesłany projekt dotyczy utworzenia Centrum Integracji Społecznej. Pan radny po-

mylił się w swojej wypowiedzi.  

Radny Marek Czajkowski poprosił o wyjaśnienie, kiedy wcześniej były przesłane materiały 

o funkcjonowaniu Centrum Integracji Społecznej?  

Irena Bruszewska Skarbnik Gminy odpowiedziała, że po ostatnim posiedzeniu komisji został 

państwu przesłany projekt uchwały wraz ze statutem. Nie przekazywaliśmy innych informacji na ten 

temat. Stwierdziła, że centrum usług społecznych, to zupełnie co innego. 

Radny Marek Czajkowski oświadczył, że otrzymał taką informację, dlatego się do niej odnosi. 

Irena Bruszewska Skarbnik Gminy poinformowała, że radni otrzymują dużo informacji na 

skrzynki poczty elektronicznej.  

Radna Jadwiga Sieniawska powiedziała, że powstała wątpliwość była zapewne niezrozumie-

niem. Poprosiła o zarządzenie kilku minut przerwy. 

Józef Zajkowski Wójt Gminy oświadczył, że możemy porozmawiać o tym w trakcie przerwy, 

ale wcześniej przewodniczący musi przegłosować porządek obrad. 

 Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad przyjęciem zapropono-

wanego porządku obrad z uwzględnieniem zmian polegających na wprowadzeniu 3 dodatkowych 

punktów, tj.: 

4. Przedstawienie informacji na temat programu budowy elektrowni fotowoltaicznych przez Pol-

ską Grupę Energetyczną Energia Odnawialna. 

5.4. zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Sokoły na lata 2019-2024. 

5.5. udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Wysokomazowieckiemu. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych: 

 głosy za: 11 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 4 

Wykaz głosowania imiennego w sprawie przyjęcia porządku obrad stanowi załącznik nr 4 do 

protokołu. 

Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady stwierdził, że zaproponowany porządek został 

przyjęty. 

 

Porządek posiedzenia po zmianie: 

 

1. Przyjęcie porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołu X Sesji Rady Gminy. 

3. Informacja z pracy Wójta w okresie między sesjami. 

4. Przedstawienie informacji na temat programu budowy elektrowni fotowoltaicznych przez Polską 

Grupę Energetyczną Energia Odnawialna. 

5. Rozpatrzenie wniosków i podjęcie uchwał w następujących sprawach: 

1) uchwalenia budżetu Gminy Sokoły na 2020 rok; 

2) uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sokoły na lata 2020-2026;  

3) zmian w budżecie gminy na 2019 rok; 

4) zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Sokoły na lata 2019-2024; 

5) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Wysokomazowieckiemu; 

6) Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciw-

działania Narkomanii na 2020 rok; 

7) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów na dzierżawę lokalu użytkowego na okres do 

3 lat których przedmiotem jest ten sam lokal; 

8) utworzenia jednostki budżetowej pod nazwą Centrum Integracji Społecznej w Sokołach 

i nadania jej statutu; 

9) ustalenia stawek opłat za zajęcie pasa drogowego drogi gminnej; 

10) ustalenia ramowych planów pracy stałych komisji Rady Gminy Sokoły na 2020 rok; 

11) ustalenia planu pracy Rady Gminy Sokoły na 2020 rok. 

6. Wolne wnioski i informacje.  

7. Zamknięcie obrad. 
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Ad. 2. 

Wojciech Czajkowski Wiceprzewodniczący Rady odczytał wyciąg z protokołu X Sesji Rady 

Gminy, który stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

Uwag do protokołu z poprzedniej sesji nie wniesiono. 

Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie protokół X Sesji Rady 

Gminy Sokoły. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych: 

 głosy za: 15 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 

Wykaz głosowania imiennego w sprawie przyjęcia protokołu X Sesji Rady Gminy Sokoły sta-

nowi załącznik nr 6 do protokołu. 

Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady stwierdził, że protokół X Sesji Rady Gminy So-

koły został przyjęty.  

 

Ad. 3. 

 Józef Zajkowski Wójt Gminy przedstawił informację z pracy między sesjami za okres od 

26 listopada 2019 r. do 30 grudnia 2019 r. Informacja stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 Do przedłożonej informacji pytań i uwag nie wniesiono. 

 

Ad. 4. 

Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady poprosił pana wójta o wprowadzenie do tematu. 

Józef Zajkowski Wójt Gminy poinformował, że na sesję zaprosiliśmy pana Marcina Puchal-

skiego, który jest kierownika projektu budowy farm fotowoltaicznych realizowanego przez Polską 

Grupę Energetyczną Energia Odnawialna. Przedstawi on ofertę współpracy dla zainteresowanych wła-

ścicieli nieruchomości. 

Marcin Puchalski przedstawiciel Polskiej Grupy Energetycznej Energia Odnawialna poinfor-

mował, że na terenie całego kraju PGE Energia Odnawialna poszukuje gruntów rolnych pod zabudo-

wę wielkopowierzchniowych farm fotowoltaicznych o powierzchni powyżej 2 ha. Grunty pod ten cel 

mogą być tylko IV, V lub VI klasy bonitacji. Najlepiej byłoby, aby działki miały bezpośredni dostęp 

do linii elektrycznych średniego napięcia 15 kV. Jeżeli nie ma bezpośredniego dostępu, to linia po-

winna przebiegać w odległości nie większej niż 500 m od działki. Nieruchomości byłyby dzierżawio-

ne umową długookresową. Przewidujemy 29 letni okres trwania umowy. Przez okres 2-4 lat przygo-

towujemy dokumentację, a następnie budujemy farmę. PGE jest wykonawcą takich inwestycji oraz 

opiekunem inwestycji przez cały okres trwania umowy. Farma fotowoltaiczna o wielości powyżej 2 ha 

generuje średnio 1 MW energii. Energia jest włączana do sieci. Plusem dla regionu jest stabilizacja 

sieci. Drugą kwestią jest odnawialność energii. Właściciele gruntów, którzy podpiszą umowę mogą 

liczyć na całkiem spory czynsz dzierżawny. Podatek będzie płaciło PGE. W przerwie zainteresowani 

uczestnicy sesji otrzymają ulotkę informacyjną i wizytówki. 

Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania? 

Wojciech Czajkowski Wiceprzewodniczący Rady zapytał, czy po 29 latach taka instalacja na-

daje się tylko do utylizacji i kto tym się zajmie? 

Marcin Puchalski przedstawiciel PGE Energia Odnawialna odpowiedział, że po 29 latach PGE 

zabierze z działki całą instalację. Na wniosek właściciela nieruchomość może pozostać ogrodzona. 

Nie ingerujemy w grunt. Instalacja opiera się na wbitych palach. Następnie montowane są stoły, na 

których spoczywa sam panel. W ramach prac ziemnych wykonywanych na działce są jedynie wbite 

pale i rozprowadzone kable elektryczne. Po 29 latach jest to wszystko zabierane, a działka przywraca-

na jest do stanu na warunkach nie gorszych, jak w dniu zawarcia umowy. 

Radna Jadwiga Sieniawska zapytała, czy działki poniżej 2 ha nie mogą być zakwalifikowane 

do projektu? 

Marcin Puchalski przedstawiciel PGE Energia Odnawialna odpowiedział, że nie jesteśmy za-

interesowaniu mniejszymi działkami niż 2 ha ponieważ 1 MW możemy uzyskać z powierzchni ok. 

1,7-1,8 ha. Na chwilę obecną inwestowanie na małych działkach jest dla nas nieopłacalne.  
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Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady zapytał, czy kilku właścicieli małych działek mo-

że zgłosić wspólnie większy obszar? 

Marcin Puchalski przedstawiciel PGE Energia Odnawialna odpowiedział, że tak. Na chwilę 

obecną mamy podpisane umowy na łączną powierzchnię ok. 1.000 ha. Prowadzimy rozmowy z wła-

ścicielami gruntów z gmin Ciechanowiec, Klukowo, Czyżew i Nowe Piekuty.  

Tadeusz Brzozowski sołtys wsi Porośl Kije zapytał, jaka jest proponowana wysokość dzier-

żawy? 

Marcin Puchalski przedstawiciel PGE Energia Odnawialna odpowiedział, że z każdym klien-

tem wysokość dzierżawy ustalamy indywidualnie. Za 2 ha jesteśmy w stanie zapłacić kilkanaście ty-

sięcy złotych rocznie. 

Henryk Roszkowski sołtys wsi Roszki Chrzczony zapytał, co się dzieje z działką po zakoń-

czeniu umowy dzierżawy? 

Marcin Puchalski przedstawiciel PGE Energia Odnawialna odpowiedział, że jeżeli nie zapro-

ponujemy przedłużenia umowy, to zabieramy instalację i zwracamy nieruchomość właścicielowi 

w stanie nie gorszym niż w dniu zawarcia umowy. Przez cały okres zawarcia umowy na działce pro-

wadzone są prace pielęgnacyjne.  

Henryk Roszkowski sołtys wsi Roszki Chrzczony zapytał, czy panele w jakiś sposób promie-

niują? 

Marcin Puchalski przedstawiciel PGE Energia Odnawialna odpowiedział, że panele nie pro-

mieniują. Są to niemalże takie same panele, jak te montowane na dachach domów. 

Waldemar Kikolski Dyrektor SP w Sokołach zapytał, czy warunek 500 m musi być koniecznie 

zachowany? 

Marcin Puchalski przedstawiciel PGE Energia Odnawialna odpowiedział, że wszystko zależy 

od wielkości działki. Jeżeli działka miałaby kilkadziesiąt hektarów, to jesteśmy w stanie sami dopro-

wadzić linię. 

Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady zapytał, do kogo mogą zgłosić się zainteresowani 

wydzierżawieniem gruntów? 

Marcin Puchalski przedstawiciel PGE Energia Odnawialna odpowiedział, że w przerwie zo-

stawi materiały informacyjne i przeprowadzi rozmowy z zainteresowanymi. 

Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady zapytał, czy są jeszcze jakieś pytania do tego te-

matu? 

Pytań nie wniesiono. 

Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady ogłosił 10 minutową przerwę w posiedzeniu. 

 

Ad. 5. 

1) 

 Po przerwie przewodniczący wznowił obrady i przekazał głos pani skarbnik. 

 Irena Bruszewska Skarbnik Gminy poinformowała, że projekt budżetu gminy na 2020 rok 

został przyjęty przez wójta zarządzeniem nr 44.2019 z dnia 15 listopada 2019 r. Następnie przedłożo-

no go radzie gminy oraz Regionalnej Izbie Obrachunkowej w Białymstoku do zaopiniowania. Pani 

skarbnik przedstawiła, że uchwała Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białym-

stoku z dnia 18 grudnia 2019 r. w sprawie wyrażenia opinii o projekcie uchwały budżetowej Gminy 

Sokoły na 2020 r. oraz możliwości sfinansowania przewidzianego w niej deficytu budżetowego jest 

pozytywna. Następnie zapoznała z projektem uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Sokoły 

na 2020 rok. 

Józef Zajkowski Wójt Gminy omówił realizowane inwestycje oraz zadania przewidziane do 

wykonania w 2020 roku, zgodnie z załącznikiem nr 3 do projektu uchwały. 

Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania? 

Marian Dworakowski sołtys wsi Dworaki-Pikaty zapytał, czy będzie coś robione w kaplicy 

w Dworakach? 

Józef Zajkowski Wójt Gminy odpowiedział, że kaplicę przejęliśmy od kurii. Została już opra-

cowana dokumentacja. Ten budynek zostanie rozebrany i w tym samym miejscu powstanie nowy. 

W pierwszej kolejności chcemy wykonać w Nowych Raciborach całodobowe centrum opiekuńczo-

mieszkalne. Jeszcze w tym roku planujemy złożyć wniosek o dofinansowanie pobytu dziennego 

w Dworakach. Jesteśmy na to przygotowani. Uważamy, że na tą chwilę ważniejszym tematem jest 
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inwestycja w Nowych Raciborach. O inwestycji w Dworakach pamiętamy, ale na tą chwilę nie jest to 

zadanie priorytetowe. 

Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady poprosił panią Irenę Bruszewską Skarbnik Gminy 

o odczytanie treści projektu uchwały. 

Irena Bruszewska Skarbnik Gminy odczytała projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu 

Gminy Sokoły na 2020 rok. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały.  

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych: 

 głosy za: 15 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 

Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gmi-

ny Sokoły na 2020 rok, stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  

Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 

Uchwała Nr XI/71/2019 

w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Sokoły na 2020 rok,  

stanowi załącznik nr 9 do protokołu 

 

2) 

Irena Bruszewska Skarbnik Gminy poinformowała, że projekt uchwały w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sokoły na lata 2020-2026 został przyjęty przez wójta za-

rządzeniem nr 45.2019 z dnia 15 listopada 2019 r. Następnie przedłożono go radzie gminy oraz Re-

gionalnej Izbie Obrachunkowej w Białymstoku do zaopiniowania. Pani skarbnik przedstawiła, że 

uchwała Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku z dnia 18 grudnia 

2019 r. w sprawie wyrażenia opinii o projekcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Sokoły na lata 2020-2026 jest pozytywna. Następnie zapoznała z projektem 

uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sokoły na lata 2020-2026. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

Wojciech Czajkowski Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie uchwa-

lenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sokoły na lata 2020-2026. 

Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania lub uwagi? 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych: 

 głosy za: 15 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 

Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Sokoły na lata 2020-2026, stanowi załącznik nr 10 do protokołu.  

Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 

Uchwała Nr XI/72/2019 

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sokoły na lata 2020-2026,  

stanowi załącznik nr 11 do protokołu 

 

3) 

Irena Bruszewska Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie 

gminy na 2019 rok. 

Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady poprosił Wojciecha Czajkowskiego Wiceprze-

wodniczącego Rady o odczytanie treści projektu uchwały. 

Wojciech Czajkowski Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie zmian 

w budżecie gminy na 2019 rok. 
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Pytań i uwag nie wniesiono. 

Wojciech Czajkowski Wiceprzewodniczący Rady poddał głosowaniu w/w projekt uchwały.  

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych: 

 głosy za: 15 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 

Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy 

na 2019 rok, stanowi załącznik nr 12 do protokołu.  

Wiceprzewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 

Uchwała Nr XI/73/2019 

w sprawie zmian w budżecie gminy na 2019 rok,  

stanowi załącznik nr 13 do protokołu 

 

Radny Marek Czajkowski opuścił salę obrad. 

4) 

Irena Bruszewska Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany w Wielo-

letniej Prognozie Finansowej Gminy Sokoły na lata 2019-2024. 

Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady poprosił Wojciecha Czajkowskiego Wiceprze-

wodniczącego Rady o odczytanie treści projektu uchwały. 

Wojciech Czajkowski Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany 

w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Sokoły na lata 2019-2024. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

Wojciech Czajkowski Wiceprzewodniczący Rady poddał głosowaniu w/w projekt uchwały.  

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych: 

 głosy za: 14 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 

Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie zmiany w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej Gminy Sokoły na lata 2019-2024, stanowi załącznik nr 14 do protokołu.  

Wiceprzewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 

Uchwała Nr XI/74/2019 

w sprawie zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Sokoły na lata 2019-2024,  

stanowi załącznik nr 15 do protokołu 

 

5) 

Irena Bruszewska Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie udzielenia pomo-

cy finansowej Powiatowi Wysokomazowieckiemu. 

Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady poprosił Wojciecha Czajkowskiego Wiceprze-

wodniczącego Rady o odczytanie treści projektu uchwały. 

Radny Marek Czajkowski powrócił na salę obrad. 

Wojciech Czajkowski Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie udzie-

lenia pomocy finansowej Powiatowi Wysokomazowieckiemu. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

Wojciech Czajkowski Wiceprzewodniczący Rady poddał głosowaniu w/w projekt uchwały.  

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych: 

 głosy za: 15 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 

Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie udzielenia pomocy finan-

sowej Powiatowi Wysokomazowieckiemu, stanowi załącznik nr 16 do protokołu.  

Wiceprzewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta. 
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Uchwała Nr XI/75/2019 

w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Wysokomazowieckiemu,  

stanowi załącznik nr 17 do protokołu 

 

6) 

 Janusz Grabowski Przewodniczący GKRPA przedstawił projekt uchwały w sprawie Gminne-

go Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narko-

manii na 2020 rok. 

 Radny Marek Czajkowski zapytał, gdzie znajdują się punkt? 

Janusz Grabowski Przewodniczący GKRPA odpowiedział, że w Urzędzie Gminy w pok. nr 3. 

Więcej pytań nie wniesiono. 

Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady poprosił Wojciecha Czajkowskiego Wiceprze-

wodniczącego Rady o odczytanie treści projektu uchwały. 

Wojciech Czajkowski Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie Gmin-

nego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Nar-

komanii na 2020 rok. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

Wojciech Czajkowski Wiceprzewodniczący Rady poddał głosowaniu w/w projekt uchwały.  

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych: 

 głosy za: 15 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 

Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie Gminnego Programu Pro-

filaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2020 rok, 

stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

Wiceprzewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 

Uchwała Nr XI/76/2019 

w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Prze-

ciwdziałania Narkomanii na 2020 rok, stanowi załącznik nr 19 do protokołu 

 

7) 

Marek Bokina Kierownik Ref. Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa 

przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów na dzierżawę 

lokalu użytkowego na okres do 3 lat których przedmiotem jest ten sam lokal. 

Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady poprosił Wojciecha Czajkowskiego Wiceprze-

wodniczącego Rady o odczytanie treści projektu uchwały. 

Wojciech Czajkowski Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie wyra-

żenia zgody na zawarcie kolejnych umów na dzierżawę lokalu użytkowego na okres do 3 lat których 

przedmiotem jest ten sam lokal. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

Wojciech Czajkowski Wiceprzewodniczący Rady poddał głosowaniu w/w projekt uchwały.  

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych: 

 głosy za: 15 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 

Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na za-

warcie kolejnych umów na dzierżawę lokalu użytkowego na okres do 3 lat których przedmiotem jest 

ten sam lokal, stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

Wiceprzewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 

Uchwała Nr XI/77/2019 

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów na dzierżawę lokalu użytkowego na okres 

do 3 lat których przedmiotem jest ten sam lokal, stanowi załącznik nr 21 do protokołu 
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8) 

Bożena Perkowska Kierownik Ref. Inwestycyjnego i Planowania Przestrzennego przedstawiła 

projekt uchwały w sprawie utworzenia jednostki budżetowej pod nazwą Centrum Integracji Społecz-

nej w Sokołach i nadania jej statutu. 

Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady poprosił Wojciecha Czajkowskiego Wiceprze-

wodniczącego Rady o odczytanie treści projektu uchwały. 

Wojciech Czajkowski Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie utwo-

rzenia jednostki budżetowej pod nazwą Centrum Integracji Społecznej w Sokołach i nadania jej statu-

tu. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

Wojciech Czajkowski Wiceprzewodniczący Rady poddał głosowaniu w/w projekt uchwały.  

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych: 

 głosy za: 15 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 

Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie utworzenia jednostki bu-

dżetowej pod nazwą Centrum Integracji Społecznej w Sokołach i nadania jej statutu, stanowi załącz-

nik nr 22 do protokołu. 

Wiceprzewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 

Uchwała Nr XI/78/2019 

w sprawie utworzenia jednostki budżetowej pod nazwą Centrum Integracji Społecznej w Sokołach 

i nadania jej statutu, stanowi załącznik nr 23 do protokołu 

 

9) 

 Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady poinformował, że pan wójt wnioskuje o odstąpie-

nie od podjęcia uchwały w sprawie ustalenia stawek opłat za zajęcie pasa drogowego drogi gminnej. 

Radny Tomasz Kruszewski opuścił salę obrad. 

Józef Zajkowski Wójt Gminy wyjaśnił, że projekt uchwały był omawiany na posiedzeniu ko-

misji, ale należałoby ponownie to zrobić. Ustalone stawki są zbyt wysokie. Wiele gmin zachęca inwe-

storów do umieszczania urządzeń w pasach dróg. Wysokie opłaty odstraszą inwestorów, dlatego po-

winniśmy zdjąć ten punkt z porządku obrad i na komisji ustalić nowe stawki opłat. Na kolejnej sesji 

powrócimy do tematu. 

Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady zapytał czy są pytania bądź uwagi. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek o odstąpienie od 

podjęcia uchwały w sprawie ustalenia stawek opłat za zajęcie pasa drogowego drogi gminnej. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych: 

 głosy za: 14 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 

Imienny wykaz głosowania w sprawie odstąpienia od podjęcia uchwały w sprawie ustalenia 

stawek opłat za zajęcie pasa drogowego drogi gminnej, stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 

Przewodniczący stwierdził, że wniosek został pozytywnie zaopiniowany. 

 

10) 

Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie ustalenia 

ramowych planów pracy stałych komisji Rady Gminy Sokoły na 2020 rok. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady poprosił Wojciecha Czajkowskiego Wiceprze-

wodniczącego Rady o odczytanie treści projektu uchwały. 

Wojciech Czajkowski Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie ustale-

nia ramowych planów pracy stałych komisji Rady Gminy Sokoły na 2020 rok. 

Radny Tomasz Kruszewski powrócił na salę obrad. 
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Pytań i uwag nie wniesiono. 

Wojciech Czajkowski Wiceprzewodniczący Rady poddał głosowaniu w/w projekt uchwały.  

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych: 

 głosy za: 15 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 

Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie ustalenia ramowych pla-

nów pracy stałych komisji Rady Gminy Sokoły na 2020 rok, stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 

Wiceprzewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 

Uchwała Nr XI/79/2019 

w sprawie ustalenia ramowych planów pracy stałych komisji Rady Gminy Sokoły na 2020 rok,  

stanowi załącznik nr 26 do protokołu 

 

11) 

Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie ustalenia 

planu pracy Rady Gminy Sokoły na 2020 rok. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady poprosił Wojciecha Czajkowskiego Wiceprze-

wodniczącego Rady o odczytanie treści projektu uchwały. 

Wojciech Czajkowski Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie ustale-

nia planu pracy Rady Gminy Sokoły na 2020 rok. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

Wojciech Czajkowski Wiceprzewodniczący Rady poddał głosowaniu w/w projekt uchwały.  

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych: 

 głosy za: 15 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 

Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie ustalenia planu pracy Ra-

dy Gminy Sokoły na 2020 rok, stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 

Wiceprzewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 

Uchwała Nr XI/80/2019 

w sprawie ustalenia planu pracy Rady Gminy Sokoły na 2020 rok,  

stanowi załącznik nr 28 do protokołu 

 

Ad. 6. 

1) 

Józef Zajkowski Wójt Gminy poinformował, że w dniu 27 grudnia 2019 r. do urzędu gminy 

wpłynęło pismo skierowane przez rodziców dzieci uczęszczających do Szkoły Podstawowej w Soko-

łach z prośbą o zajęcie stanowiska i wyjaśnienie sprawy dotyczącej budowy parkingu przy Szkole 

Podstawowej w Sokołach z uwagi na realne zagrożenie bezpieczeństwa pieszych i uczestników ruchu 

drogowego. Pismo zostało odczytane i stanowi załącznik nr 29 do protokołu. Pan wójt oświadczył, 

że w piśmie zostało przedstawione, że problem był sygnalizowany 7 lat temu i od tego czasu nic nie 

zostało zrobione. Poprosił panią kierownik Bożenę Perkowską, aby przedstawiła, jakie działania pod-

jęliśmy przez ten czas. 

Bożena Perkowska Kierownik Ref. Inwestycyjnego i Planowania Przestrzennego poinformo-

wała, że w 2013 r. rodzice dzieci uczęszczających do SP w Sokołach zwrócili się do dyrektora szkoły, 

a następnie dyrektor do gminy o rozwiązanie problemu parkingów przy szkole. Pan wójt za zgodą 

rady rozpoczął rozmowy z parafią celem pozyskania terenu pod budowę parkingu, dlatego że gmina 

nie może ponosić nakładów na grunt nie będący jej własnością. W tym celu zwróciliśmy się do księ-

dza proboszcza o udzielenie nam użyczenia tej działki. Nie potrzebowaliśmy całej działki, a jedynie 

ok. 20 arów na parkingi. Proboszcz zwrócił się w tej sprawie do kurii diecezjalnej i uzyskał zgodę od 

biskupa na podpisanie z gminą umowy. W dniu 20 marca 2015 r. została podpisana umowa pomiędzy 
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Parafią Rzymskokatolicką pw. Wniebowzięcia NMP w Sokołach, a Gminą Sokoły na nieodpłatne 

użyczenie na okres 25 lat części nieruchomości położonej w Sokołach przy ul. Kościelnej o pow. 0,22 

ha z przeznaczeniem na parkingi dla samochodów. Początkowo zdawało się, że problem zostanie roz-

wiązany. W kwietniu 2015 r. wyłoniliśmy wykonawcę na opracowanie dokumentacji projektowej. Po 

wykonaniu analizy dokumentów i otrzymaniu wypisu z ewidencji gruntów okazało się, że ta gleba jest 

klasy trzeciej. Zgodnie z obowiązującymi przepisami grunt klasy trzeciej podlega wyłączeniu z grun-

tów produkcji rolnej za zgodą właściwego ministra i ponoszone są z tego tytułu opłaty. Nie chcieliśmy 

tak łatwo się poddać i płacić dość wysoką opłatę, dlatego pokusiliśmy się o wykonanie ponownej oce-

ny gleby. Uważaliśmy, że wiele lat temu klasyfikator mógł pomylić się w ocenie lub swoją prace wy-

konać nienależycie. Gleboznawca sporządził opinię klasyfikacji gruntów i potwierdził klasyfikację 

wskazaną w ewidencji gruntów. W praktyce oznaczało to, że musielibyśmy jednorazowo wnieść opła-

tę w wysokości 50 tys. zł, a następnie przez 25 lat płacić po ok. 5 tys. zł rocznie. Ponadto okazało się, 

że gmina nie będąc właścicielem działki nie może wnosić takich opłat, dlatego odstąpiliśmy od umo-

wy. W późniejszym czasie dyrektor ponowił pismo prosząc o powrócenie do tematu budowy parkin-

gów. Analizując ponownie sprawę zwróciliśmy się do projektantów, prosząc o wskazanie rozwiązania 

problemu. Podpowiedziano nam, że należy opracować dokumentację na wykonanie drogi i parkingów, 

a grunt na ten cel pozyskać w ramach przepisów specustawy drogowej, która pozwala na realizację 

inwestycji bez wyłączania gruntów z produkcji rolnej. Projektowana droga byłaby połączeniem ulic 

Kościelnej i Żytniej. Została już opracowana taka dokumentacja i w najbliższym czasie będziemy 

składać wniosek o wydanie pozwolenia na budowę. W kolejnym etapie byłaby realizacja tej inwesty-

cji. 

Andrzej Remisiewicz podziękował za możliwość odbycia publicznej dyskusji na temat par-

kingów przy szkole w Sokołach. Dobrze byłoby, aby radni i sołtysi wypowiedzieli się w sprawie 

słuszności i zasadności wniosku. Podziękował panu wójtowi i pani kierownik oraz innym osobom za 

pracę nad tą inicjatywą. Przybliżył, że pierwsze pismo było skierowane do dyrektora szkoły w 2013 r. 

Następnie dyrektor w 2014 r. napisał pismo w tej sprawie do wójta gminy Sokoły. Zostało zebranych 

200 podpisów od osób, które popierają pomysł wykonania parkingu. W 2017 r. zostało skierowane 

kolejne pismo do samorządu. Temat został ponowiony jeszcze w 2018 r. i w 2019 r. Jak widać wkrót-

ce mija 7 lat od rozpoczęcia działań. Samorząd gminy dużo uczynił w tej sprawie, ale powinniśmy być 

świadomi trudności zadania. Parking próbujemy wykonać na nieruchomości parafialnej, o której de-

cyduje diecezja łomżyńska. Zachęcił wszystkie osoby, którym zależy na tej inicjatywie na zdecydo-

wanie się na wspólny wyjazd do kurii. Chcemy przedstawić sprawę biskupowi. Z problem codziennie 

spotykają się pracownicy szkoły, rodzice dzieci dowożonych do szkoły oraz parafianie i goście przy-

bywający do naszej parafii na różne uroczystości kościelne. Wyraził nadzieję, że pomimo wielu lat 

starań w 2020 r. wszyscy spotkamy się na uroczystości, jaką będzie uroczyste otwarcie parkingu. Mu-

simy być świadomi, że komfort naszego życia się zmienia. Rodzice pofatygowali się do wykonania 

zdjęć z ulic i parkingów w Sokołach podczas piątkowych rekolekcji. Dziś chcielibyśmy je państwu 

pokazać, aby wskazać problem i uświadomić potrzebę niewystarczającej ilości miejsc parkingowych. 

 Wojciech Maleszko pracownik UG wyświetlił zdjęcia, a pan Andrzej Remisiewicz je omówił. 

Józef Zajkowski Wójt Gminy podziękował za przedstawione informacje. Oświadczył, że gmi-

na nie próżnuje w tym temacie. Pani kierownik przedstawiła, co zostało zrobione. Mamy opracowaną 

dokumentację i będziemy przygotowywali się do pozyskania działki na podstawie przepisów specu-

stawy. Trudno jest powiedzieć, jak zachowa się w tej sytuacji biskup. 

Andrzej Remisiewicz przedstawił, że 15 grudnia o godz. 12.00 zemdlała nastolatka i jej mama 

chciała ją odwieźć na pogotowie we własnym zakresie. Nie mogła tego zrobić, bo przez 40 minut cze-

kała na wyjazd ponieważ samochód był zastawiony. W kolejną niedzielę 22 grudnia o godz. 12.00 

zasłabła starsza osoba. Była konieczność wezwania pogotowia ze względu na udar. Pogotowie miało 

ogromne problemy z dojechaniem. Poprosił o zgłaszanie się chętnych osób na wyjazd do Łomży. 

Chcemy wyjaśnić włodarzom działki, że ten grunt jest niezbędny do wybudowania parkingu. 

Bożenna Żukowicz sołtys wsi Kruszewo-Brodowo dodała, że problem z miejscami parkingo-

wymi jest przy każdym pogrzebie. Wyraziła chęć udziału w wyjeździe do biskupa. 

 Andrzej Raciborski Delegat Podlaskiej Izby Rolniczej zapytał, czy jest jakiś sprzeciw wobec 

tej inwestycji? 

Andrzej Remisiewicz odpowiedział, że jest sprzeciw, dlatego powinniśmy wspólnie przekonać 

osoby, które nie znają lub nie rozumieją problemu. 
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2) 

 Robert Krasowski sołtys wsi Roszki Leśne zapytał, jak wygląda sprawa budowy orlika w So-

kołach? 

 Józef Zajkowski Wójt Gminy odpowiedział, że po konsultacjach i omówieniu sprawy na ko-

misjach został wybrany odpowiedni wariant inwestycji. W najbliższym czasie będziemy ogłaszać 

przetarg na wykonanie dokumentacji technicznej. Po opracowaniu koncepcji pojawiło się bardzo wiele 

uwag i zostały one uwzględnione. Do tematu chcieliśmy podejść kompleksowo i oprócz samego boi-

ska planujemy zagospodarowanie terenu za rowem.  

 Radny Janusz Grabowski przedstawił, że została opracowana koncepcja budowy boiska na 

istniejącym boisku i alternatywna za rowem. Po konsultacji uznaliśmy, że najlepszym rozwiązaniem 

będzie wybudowanie nowego boiska na tym istniejącym. Wokół boiska powstałaby bieżnia i skocznie 

do skoków w dal. Za rowem byłby plac do rzutów młotem, oczepem, czy kulą. Ta koncepcja idealnie 

wpisuje się w ten teren i będzie spełniania wszelkie wymogi. 

3) 

Radna Jadwiga Sieniawska poinformowała, że w dniu dzisiejszym mija termin składania 

wniosków do programu OZE. Na poprzedniej sesji temat był szczegółowo omawiany. Jest to program 

dość korzystny dla mieszkańców z uwagi na wysokość dofinansowania. W innych gminach termin 

składania wniosków jest do 30 stycznia 2020 r. Poprosiła o wydłużenie terminu przyjmowania wnio-

sków do 30 stycznia 2020 roku, aby więcej osób mogło z tego skorzystać. 

Marek Bokina Kierownik Ref. Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa 

oświadczył, że być może ten program był zbyt słabo nagłośniony. Są bardzo rozbieżne opinie na jego 

temat. Prelegent mówił o 85 % dofinansowania, ale w praktyce może okazać się, że w zależności od 

dochodów gospodarstw domowych dofinansowanie może wynieść 40-60 %. W Łapach za trzecim 

podejściem program jest obecnie wprowadzany. Zyski na pewno z tego jakieś są. Nikt tego nie neguje. 

Należałoby się nad tym zastanowić. Poprosił o składanie wniosków. Na chwilę obecną wpłynęło tylko 

12 wniosków. Jeśli będzie ich więcej, to program będzie realizowany.  

Radny Janusz Grabowski powiedział, że wniosek jest skierowany do gospodarstw domowych, 

a nie do rolników. W jednej z rubryk trzeba zadeklarować wkład własny i jest tam informacja, że nie 

będzie on wyższy niż 20-30 %. Pan kierownik mówi o 60 %. 

Radna Jadwiga Sieniawska stwierdziła, że ludzie zostają wprowadzeni w błąd. 

Józef Zajkowski Wójt Gminy oświadczył, że dofinansowanie wynosi 85 %, ale jeśli będziemy 

ubiegali się o taką kwotę to prawdopodobieństwo otrzymania wsparcia jest bardzo małe. Przy więk-

szym wkładzie własnym jest większa szansa na otrzymanie dotacji. 

Radna Jadwiga Sieniawska powiedziała, że jest to sprzeczne z deklaracją. 

4) 

 Wojciech Maleszko pracownik UG wyświetlił zdjęcia z wyjazdu studyjnego do Kotliny Bugu. 

Józef Zajkowski Wójt Gminy omówił zdjęcia i zrelacjonował wyjazd. 

Dorota Zarzecka sołtys wsi Bruszewo poparła inicjatywę pana wójta. 

Radny Marek Czajkowski oświadczył, że oglądane przez nas inkubatory były na etapie rozru-

chu. W Ośrodku Doradztwa Rolniczego w Szepietowie jest inkubator, który funkcjonuje już 3 lata. 

Można byłby również tam zasięgnąć informacji na ten temat i skorzystać z doświadczenia ośrodka. 

5) 

 Radny Piotr Łapiński złożył wszystkim uczestnikom sesji życzenia noworoczne. Oświadczył, 

że obecnie w wielu samorządach spotkania opłatkowe są zakazane ze względu na przekonania religij-

ne. Powinniśmy być dumni, że w naszej gminie wartości chrześcijańskie są kultywowane i tego typu 

sytuacji u nas nie ma. 

 

Ad. 7. 

 Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady podziękował za udział w XI sesji i zamknął obra-

dy o godzinie 13:00. Następnie zaprosił wszystkich obecnych na spotkanie opłatkowe. 

Na tym protokół zakończono. 

 

Protokołował:        Przewodniczący Rady  

Wojciech Maleszko 

Krzysztof Grabowski 


